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L ’ E N F O R C A L L

*enforcall

m. [LC] Punt on concorren dos camins, dos rius, etc

Una seixantena de persones 
van omplir el Casal del Po-
ble a Bordils, per assistir a la 
presentació del Banc de Me-
mòria Digital. 
 
Xevi Jou, membre de la Co-
missió de Memòria Històri-
ca de Bordils, va presentar 
l’acte, en què va explicar  
que: “l’embrió del projecte 
és fruit de la inquietud d’uns 
quants veïns i veïnes de Bor-
dils que varen creure en la 
necessitat d’enregistrar la 
memòria col·lectiva del po-
ble i de crear un espai, tant 
físic com vir tual, on poder 
consultar aquesta informació 
que és patrimoni de tots i to-
tes”. 
 
Tot seguit Alber t Serrats, al-

calde de Bordils, va fer una 
crida a totes les veïnes i veïns 
de Bordils perquè d’una ma-
nera o altra par ticipessin en 
el projecte. Va remarcar que 
sense la implicació de tothom 
aquest projecte no té sentit 
ja que seria impossible tirar-
lo endavant. També va recor-
dar que aquesta iniciativa va 
començar gràcies a una mo-
ció que va presentar la CUP, 
en el ple del passat mes de 
gener, i que totes les forma-
cions polítiques del consistori 
hi van donar supor t per una-
nimitat.
 
Seguidament Xevi Cor ta-
delles, periodista i escriptor, 
i gran defensor de la me-
mòria històrica i cultural de 
la nostra nació, va fer una 

explicació molt amena, a 
par tir de diferents llibres que 
ha publicat. Des d’“El Poble 
dels Centfocs. Llegendes de 
les Gavarres” en el qual ha 
entrevistat a més de cent ho-
mes i dones d’aquest indret 
a “A tombes i lletres”, que 
vol ser un homenatge literari 
i fotogràf ic de 41 escriptors 
d’arreu dels Països Catalans 
morts, fet per 40 autors vius.
 
Per tancar l’acte, el mateix 
Xevi Jou va fer una explica-
ció dels objectius del pro-
jecte i va animar a tothom 
a enviar o cedir material, ja 
sigui fotograf ies, gravacions, 
car tells… que tinguin a veu-
re amb la història de Bordils, 
per així després poder-ho di-
gitalitzar i poder-ho posar a 
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L’EDAR DE BORDILS

POSTURA DE LA CUP RES-
PECTE DE L’EDAR

A f inals dels noranta va ini-
ciar-se el llarg procés perquè 
Bordils pugui depurar les ai-
gües residuals, cosa que ac-
tualment encara no passa. 

En tots aquests anys, 
l’Ajuntament de Bordils (ja si-
gui amb Alber t Serrats o amb 
Manela Blázquez a l’alcaldia) 
se les ha vist de tots colors, 
sobretot amb l’Agència Ca-
talana de l’Aigua. No volem 
entrar aquí, perquè seria 
molt complex i feixuc, però 
sí en volem fer esment per-
què quedi constància que la 
instal.lació de l’Estació De-
puradora d’Aigües Residuals 
(EDAR) està en el dia a dia 
de l’Ajuntament de Bordils, i 
per tant, del poble i la gent de 
Bordils.

Des de la CUP, tot i ser els da-
rrers en arribar i que teníem 
molta informació al respecte 
per a posar-nos al dia, hem in-
tentat informar-nos tant com 
hem pogut, perquè creiem 
que era un tema prou impor-
tant pel nostre municipi. 

Ubicació
A grans trets (podeu consul-

tar més detalladament la mo-
dif icació o l’Informe de Sos-
tenabilitat Ambiental (ISA) a 
l’Ajuntament o la seva web) 
per a la ubicació de l’EDAR es 
van considerar principalment 
dues alternatives: la prevista 
en el projecte constructiu, en-
tre can Baldiret i el mas Bosch, 
ja en zona del Ban (Alterna-
tiva 2 en l’ISA); o l’alternativa 
3, fora del Ban, entre can Bal-
diret i el mas Ros del Pla, per 
entendre’ns.

De sempre, l’ACA ha defen-
sat com a millor alternati-
va la 2, per diversos motius. 
Mentre que en alguna ocasió 
l’Ajuntament i entitats ecolo-
gistes han intentat fer veure a 
l’ACA que l’alternativa 3 era 
la millor. 

L’ISA opta també per 
l’alternativa 2 com a la mi-
llor opció.  Tot i això, des de 
la CUP continuem considerant 
que seria millor l’alternativa 
3 per diversos motius (odo-
rífer, requalif icació de zona 
protegida,...), tot i que aques-
ta alternativa també té algun 
inconvenient (paisatgístic, per 
exemple).

Tot i això, oposar-se des de 
l’Ajuntament a l’alternativa 

2 prevista en el projecte 
constructiu podria tenir con-
seqüències no desitjables al 
nostre entendre, ja que po-
dria suposar abandonar el 
projecte i haver d’esperar que 
s’elaborés un nou PSARU (Pla 
de Sanejament d’Aigües Resi-
duals Urbanes). I per aquest 
nou PSARU potser s’hauria 
d’esperar f ins al ...2018! És 
evident que ambientalment 
Bordils no pot continuar tants 
anys abocant les aigües ne-
gres sense tractar. A més, tal 
i com estan les coses, com 
sabem del cer t  que l’ACA f i-
nanciaria l’obra? 

Per tant, en aquest context 
des de la CUP considerem 
prioritari sanejar les aigües 
residuals per sobre d’altres 
consideracions.

Modif icació puntual Normes 
Subsidiàries

Dit això, l’ISA aprovat per 
l’Ajuntament de Bordils de 
la modif icació puntual núm.6 
de l’expedient 1/09 de modi-
f icació de les vigents Normes 
Subsidiàries de Planejament, 
consisteix en un canvi de qua-
lif icació d’una zona destinada 
a equipaments públics al Pla 
Suardell i compensar-ho amb 

l’abast de tothom per poder 
ser consultat. 
 
Des de la CUP Bordils volem 

recordar que el punt de reco-
llida i de treball de la comissió 
serà el Local Jove (darrere la 
Pista Vella) els  dijous de 18:00 

a 19:00h. També us podeu 
adreçar al correu bancdeme-
moriabordils@gmail.com
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FEINA INSTITUCIONAL
PLE 16.02.12

Es va aprovar per unanimitat 
subscriure un Conveni amb el 
Depar tament d’Ensenyament 
de la Generalitat amb col.
laboracio de l’Institut de Cel-
rà, pel qual es desenvoluparà  
(a par tir de 2013) un pro-
jecte pel qual cer ts alumnes 
puguin dedicar unes hores 
a l’estudi i unes altres treba-
llant en empreses. El paper 
de l’Ajuntament serà fer de 
mitjancer entre l’alumnat i 
l’empresa.

Moció per denunciar les da-
rreres mesures d’austeritat 
del govern estatal contra 
drets laborals i socials bàsics.

Amb el supor t dels tres regi-
dors de CiU presents al ple i 
l’abstenció dels 3 de GIB-PM, 

s’aprova la moció presentada 
per la CUP, a instàncies del 
sindicat COS, per denunciar el 
primer paquet de mesures del 
govern Rajoy, entre d’altres 
la congelació del Salari Mínim 
Interprofessional per primera 
vegada en més de trenta anys. 
Podeu llegir la moció comple-
ta a www.bordils.cup.cat.

Moció per la sobirania nacio-
nal i per expressar la voluntat 
d’abolir la monarquia borbò-
nica.

Amb els vots de CiU i 
l’abstenció de GIB-PM, 
s’aprova la moció que hem 
presentat per declarar Bordils 
moralment exclòs del domini 
de la monarquia borbònica, 
que des de 1707 oprimeix el 
nostre Poble. Podeu llegir la 
moció completa a www.bor-

dils.cup.cat.

S’aprova unànimement sol.
licitar una subvenció a la Di-
putació de Girona per millo-
rar la plaça de l’Estació i una 
subvenció al Depar tament de 
Governació per a la retribu-
ció de l’alcaldia ( cal recordar 
que a Bordils, com en d’altres 
pobles petits, la retribució de 
l’alcaldia va a càrrec de la 
Generalitat i no del municipi). 
També s’aprova per unanimi-
tat adherir-nos al Pla Agru-
pat de Formació contínua de 
l’ACM( Associació Catalana 
de Municipis) i les Diputacions 
de Girona, Lleida i Tarragona, 
pel qual s’ofereix formació als 
treballadors municipals i cà-
rrecs electes, sense cap cost 
pel municipi.

la creació d’altres espais re-
servats a equipaments, entre 
ells qualif icant una zona de sòl 
no urbanitzable com a equi-
pament per destinar-la a la 
futura ubicació de l’EDAR.  

Si Medi Ambient i Urbanisme 
aproven aquesta modif icació, 
això es pot fer perquè en les 
Normes Subsidiàries no hi ha-
via previst un espai per a la 
futura construcció de l’EDAR. 
Per tant, la llei permet fer una 
requalif icació per ubicar-hi 
l’EDAR. En el nostre cas, la re-
qualif icació comporta que un 
espai de sòl protegit passarà 
a ser sòl d’equipament públic. 

Així, es renuncia a la zona 
d’equipament públic del Pla 
Suardell, que passarà a ser un 
solar destinat a habitatges.

Des de la CUP no estem del 
tot d’acord amb aquesta op-
ció, tot i que la podem arri-
bar a comprendre. Per això, 
per tot plegat, en aquest 
punt tan impor tant al nos-
tre entendre hem optat per 
l’abstenció. D’un vot af irma-
tiu s’interpretaria que estem 
d’acord amb el conjunt de 
decisions i efectes col.laterals 
que comporta aquesta modi-
f icació, i no és així. 

Autocrítica

Des de la CUP sempre hem dit 
que no defugíem l’autocrítica. 
Per això, mirant-nos-ho amb 
perspectiva, podem af irmar 
que en cer ta mesura hem ba-
dat. En el programa electoral 
i en la campanya vàrem dir 
que crèiem (i creiem) que les 
grans obres s’havien de con-
sultar amb el conjunt de la 
població. Aquí això potser no 
hauria estat possible a causa 
que el projecte ja estava molt 
avançat, però sí que hauríem 
hagut d’aconseguir que fos 
més públic i notori tot el pro-
cés i tota la informació.
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Pressupost 2012 

Amb els vots negatius de GIB-
PM i els vots favorables de la 
CUP i CiU, s’aprova el pres-
supost elaborat per l’equip de 
govern. 

Des de la CUP considerem 
que són uns pressupostos 
prou ajustats, realistes i equili-
brats. Evidentment que nosal-
tres en algun apar tat concret 
actuaríem diferent si gover-
néssim, però no és el cas. 
Hem tingut present la difícil 
situació actual i la incer tesa 
sobre les apor tacions futures 
d’administracions superiors. 
Així, valorant globalment el 
pressupost, hem decidit que 
no hi havia cap element amb 
suf icient pes per justif icar un 
vot contrari. Creiem que hem 
actuat amb responsabilitat, 
essent realistes i posant els 
interessos de la població de 
Bordils per davant de qualse-
vol altre interès.

Torn de paraules

Hem preguntat pel motiu 
que no hi hagi cap senyera a 
l’Ajuntament, ni al balcó ni al 
pal de la bandera de la plaça 
Onze de Setembre. Dels pre-
sents, ningú en sabia res i se’ns 
ha dit que mirarien d’esbrinar-
ho. (Actualment la senyera ja 
oneja a la plaça Onze de Se-
tembre).

Des de GIB-PM se’ns pregunta 
si hem decidit el nostre vot de 
manera assembleària. 

PLE 8 .03.12

En aquest ple s’aprova dema-
nar una subvenció a la Dipu-
tació de Girona per a la millo-
ra de l’equipament informàtic 
de les dependències munici-
pals. De fet la majoria de ma-
terial informàtic municipal s’ha 
f inançat mitjançant aquesta 
subvenció. Així mateix, també 
es demana per primera ve-
gada una  subvenció a l’Àrea 
de Cooperació espor tiva de 
la Diputació de Girona per al 
foment i pràctica de l’espor t.
En la mateixa línia, es sol.lici-
ta una subvenció a la Diputa-
ció de Girona per a projectes 
d’acció social.

Ens adherim unànimement al 
procés de contractació cen-
tralitzada del subministra-
ment d’energia elèctrica, que 
durà a terme el Consell Co-
marcal. De tots els pobles que 
s’hi hagin adherit, el Consell 
Comarcal farà una mena de 
subhasta entre les compan-
yies elèctriques a par tir del 
municipi que tingui contracta-
da l’energia a un preu inferior. 
De moment és una declara-
ció d’intencions, per això ens 
hi adherim (tot i que des de 
la CUP no ho veiem clar) i un 
cop se sàpiga el preu def initiu 
i les condicions de contracta-
ció es decidirà. 

De manera unànime, s’aprova 
la proposta de l’equip de go-
vern de destinar una par t 
del superàvit del 2011 a unes 
actuacions que l’equip de go-

vern considera necessàries o 
urgents i que no tenen consig-
nació específ ica en el recent 
aprovat pressupost 2012. 

Torn de paraules

Vam  preguntar si tenien pen-
sat elaborar un pla de mo-
bilitat global. Des de la CUP 
creiem que és un tema que 
s’ha de mirar. Per això vam fer 
saber que si hi ha intenció de 
treballar-ho i, a més, de fer-ho 
de manera par ticipativa, po-
dien comptar amb la nostra 
col.laboració.

PLE 12.04.12

Es va aprovar unànimement la 
Rectif icació anual de l’inventari 
de béns, drets i accions de 
l’Ajuntament de Bordils, fent 
esment de les diferents ces-
sions de terrenys que hi han 
hagut i la situació dels crèdits, 
entre d’altres. De la mateixa 
manera també s’aprova def i-
nitivament el projecte d’obres 
de Modif icació de l’enllumenat 
del carrer Montserrat i adja-
cents, després d’haver restat 
a exposició pública.

S’aprova el Pla Local de Joven-
tut pel quadrienni 2012-2015 i 
una  segona modif icació de 
crèdit de 2012, per la qual hi 
ha un augment de la consig-
nació per a la renovació de 
l’asfalt de la plaça de l’Estació, 
i de la par tida destinada a 
senyalització viària, perquè es 
preveu que es necessitaran 
per executar les reformes en 
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la mobilitat del municipi.

També s’hi inclou un crèdit 
extraordinari de 10.000€ per 
fer unes obres a la sèquia Vin-
yals per uns problemes que hi 
han sorgit i un altre crèdit ex-
traordinari de 12.000€ per f i-
nalitzar el tram de vorera del 
carrer Torrentó que ara està 
descober t (al costat del parc 
infantil).

PLE  27.04.12

El passat divendres 27 d’abril 
es va convocar un ple ex-
traordinari de l’Ajuntament 
de Bordils. El motiu era que la 
possible entrada en vigor el 2 
de maig de la Llei d’Estabilitat 
Pressupostària. Tot i que en-
cara no queda clar com es 
concretarà aquesta llei, sí que-
den clares dues coses:
• Que l’Estat torna a 
passar una altra vegada (i ja 
en van unes quantes) per so-
bre de l’autonomia local
• Que probablement els 
ajuntaments que tinguin su-
peràvit l’hauran de destinar 
obligatòriament a reduir deu-
te.

A la pràctica, això suposa 
que un Ajuntament com el de 
Bordils, que tenia un roma-
nent provinent del superàvit 
de l’any 2011 i que preferia 
tenir aquest raconet per fer 
front a imprevistos (no pres-
supostats)  que puguin sorgir 
al llarg de l’any, forçosament 
l’haurà de destinar a amortit-

zar deute. Si més no, aques-
ta és la interpretació que en 
fan les diferents associacions 
de municipis catalans (AMC i 
FMC).

Sembla doncs que a par tir 
d’ara, si hi ha imprevistos no-
més hi haurà dues opcions: o 
fer equilibris pressupostaris o 
demanar un crèdit. Una altra 
mesura estatal en què la ban-
ca en sur t benef iciada (i ja en 
van unes quantes).

Amb aquest escenari, l’equip 
de govern va proposar de 
destinar el romanent a ac-
tuacions que o bé no estaven 
pressupostades o no tenien 
suf icient assignació. Per això 
proposaven una modif icació 
de crèdit pel qual hi havia un 
suplement de crèdit en deu 
par tides (per un valor total de 
22.422€) i la creació de qua-
tre crèdits extraordinaris ( pel 
valor de 49.500€). D’aquesta 
manera s’aprof ita el roma-
nent de l’any 2011.

Des de la CUP hi vam vo-
tar a favor, entenent que 
l’excepcionalitat del moment 
no donava marge d’actuació. 
Cer tament no vam poder 
examinar amb deteniment 
totes les par tides, perquè no 
hi va haver temps material. 
També és cer t que l’equip de 
govern també va actuar a 
contrarellotge, en una decisió 
encer tada al nostre enten-
dre. En el nostre vot af irma-
tiu, també vam valorar posi-

tivament que un dels quatre 
crèdits extraordinaris fos per 
dur a terme una proposta de 
la Comissió de Mobilitat de la 
CUP, per millorar la mobilitat i 
la seguretat dels i les vianants 
al carrer Almeda .El GIB-PM 
es va abstenir.

PLE 10.05.12

En el ple celebrat aquest pas-
sat dijous, en el   punt de Des-
patx Of icial se’ns va informar 
que l’Associació de Municipis 
per la Independència (AMI) 
ja ha informat de l’apor tació 
que ha de fer l’Ajuntament de 
Bordils a l’AMI: 262€. Des de 
la CUP demanem que l’AMI 
informi de quin pressupost 
disposa i que el justif iqui, que 
no es limiti a demanar apor-
tacions econòmiques. 

Després d’haver estat expo-
sat al públic, s’aprova def initi-
vament  la memòria valorada 
Xarxes de sanejament i aigua 
potable al barri del Molí. Tots 
els grups municipals hi votem 
a favor.

Amb l’abstenció de la CUP i 
els vots favorables de CiU i 
GIB-PM, s’aprova l’Informe de 
Sostenibilitat ambiental so-
bre la modif icació puntual n.6 
de les Normes Subsidiàries 
de Bordils (Equipaments Pla 
Suardell-EDAR). Vegeu detall 
més endavant

Moció per l’abolició de l’ús de 
les bales de goma
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Des de la CUP presentem una 
moció promoguda pel col.lec-
tiu Stop bales de goma, perquè 
s’aboleixi l’ús d’aquesta arma 
com a material antidisturbi. 
Mentre a la majoria d’estats 
europeus l’ús de les bales de 
goma està prohibit, als Països 
Catalans( en la par t de la na-
ció sota domini espanyol) se’n 
continua fent ús, així com a la 
resta de l’Estat espanyol.

Sis persones han perdut un 
ull en els darrers tres anys al 
Principat. En la darrera vaga 
general, l’ús indiscriminat per 
par t dels Mossos d’Esquadra 
va provocar multitud de ferits, 
entre els quals un nen de qua-
tre anys que va haver de ser 
hospitalitzat i una dona que 
va perdre la melsa. Juntament 
amb la mort per l’impacte 
d’una bala de goma del segui-
dor de l’Athletic de Bilbo Iñigo 
Cabacas. Tot plegat creiem 
que justif ica que la presenta-
ció d’aquesta moció.

La moció és aprovada amb 
quatre vots de CiU i dos de 
la CUP. El GIB-PM hi vota en 
contra, sense argumentar-ne 
el perquè. Vegeu moció com-
pleta a www.bordils.cup.cat

Moció perquè es doni supor t 
a la campanya #no vullpagar

Des de la CUP optem per 
un altre model de mobilitat, 
que prioritzi la sostenibilitat i 
el transpor t públic. Tot i això 
donem supor t a la insubmis-
sió als peatges, ja que ara 
mateix només serveixen per 
enriquir a l’empresa Aber tis ( 
La Caixa).

Per tant, far ts que segueixi 
penalitzant la majoria de la 
ciutadania i benef iciant el ne-
goci d’uns quants,  creiem que 
està justif icada aquesta pos-
tura del #novullpagar sorgida 
des de la ciutadania.

Tot i ser un moviment civil ( 
i així ha de continuar essent) 
creiem que des de les institu-

cions s’ha de recolzar l’acte de 
valentia i compromís d’aquests 
ciutadans i ciutadanes que 
s’arrisquen a una multa per 
denunciar una situació injus-
ta. Per això hem presentat 
aquesta moció, en la qual es 
dóna supor t a la caravana de 
cotxes que sor tirà del pavelló 
Blanc i Verd el diumenge 20 
de maig a les 11h.

S’aprova amb els dos vots de 
la CUP, dos vots a favor de 
CiU, dues abstencions de CiU 
i dos vots contraris del GIB-
PM. Vegeu moció completa a 
www.bordils.cup.cat

Torn de paraules

En el torn de paraules, des de 
la CUP preguntem si s’ha re-
but alguna notif icació of icial 
sobre l’escorxador que s’havia 
de fer a Juià. Se’ns contesta 
que of icialment no se n’ha dit 
res, i que creuen que ara ja 
no s’ha de notif icar res de Juià 
a Bordils, sinó que s’hauria 
d’haver fet en el seu moment.

PLA LOCAL DE JOVENTUT
Al ple del 8 de març se’ns 
dóna a còneixer el docu-
ment base del Pla Local 
de Joventut pel quadrienni 
2012-2015. Ja que la inten-
ció és que el Pla gaudeixi 
del major consens i recol-
zament possible, es retira el 
punt de l’ordre del dia i es 
deixa per més endavant. 
En els subsegüents dies es 
convoca una reunió entre 

els grups municipals per 
treballar com es pot millo-
rar el document base. En 
la reunió, en què f inalment 
només hi assisteix la regi-
dora de Joventut i la CUP, 
fem una seguit de propos-
tes per aconseguir poten-
ciar la participació dels i 
les joves en l’elaboració del 
Pla.

Des de la CUP considerem 
que hauria estat millor un 
procés participatiu des del 
seu inici. En canvi, per diver-
sos motius, es va optar per 
redactar un Pla de Joven-
tut basat en l’experiència i 
el criteri dels tècnics de jo-
ventut 

 Considerant d’allò més po-
sitiu i necessari aprof itar 
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l’experiència i el coneixe-
ment dels i les tècniques, 
també creiem necessari 
promoure la participació 
del jovent del nostre poble 
en l’elaboració del Pla de 
Joventut. Només així es pot 
aconseguir que aquest Pla 
de Joventut sigui realment 
útil i prof itós, amb la impli-
cació d’aquelles persones a 
qui va dirigit: els i les joves 
de Bordils. I, certament, és 
molt més probable que s’hi 

aboquin si han pogut par-
ticipar en l’elaboració del 
Pla, que si n’han restat to-
talment al marge.

Tot i lamentar que el poc 
marge de temps ha fet im-
possible que es pugui dur a 
terme un procés participa-
tiu de cap a peus, f inalment 
en el ple de principis d’abril 
s’aprova el Pla Local de Jo-
ventut pel quadrienni 2012-
2015. Després de la reunió 

que vam tenir amb la regi-
dora de Joventut, des de la 
CUP hi votem a favor, per-
què l’equip de govern es-
colta i recull algunes de les 
nostres propostes i elabora 
un procés tan participatiu 
com s’ha pogut. Així, entre 
d’altres aspectes, els  i les 
joves de Bordils tindran la 
possibilitat de donar el seu 
punt de vista via Internet 
durant els quatre anys de 
vigència del Pla.

PROPOSTA DE MOBILITAT
En el ple celebrat el passat 
27 d’abril, es va aprovar 
dur a terme una proposta 
de la Comissió de Mobilitat 
de la CUP. Així, en el tram 
del carrer Almeda que va 
des de la Pista Vella a la 
bifurcació amb el Passeig 
d’Aimeric, s’hi realitzaran 
un sèrie d’actuacions per 
millorar-ne la mobilitat i la 
seguretat dels i les vianants.

 Aquestes actuacions (pres-
supostades en 10.000€) 
consistiran en l’ampliació 
d’ un tram de vorera f ins 
a un metre d’amplada, 
la supressió d’un fanal, 
l’eliminació d’un altre fanal i 
la col·locació d’un fanal a la 
paret adjacent a la vorera. 
D’aquesta manera, per una 
de les dues voreres laterals 
d’aquest tram del carrer 
Almeda, les persones (o els 
i les vianants) amb mobili-
tat reduïda i els cotxets de 
mainada i/o carrets de la 
compra podran passar-hi 

tranquil·lament sense ha-
ver de baixar de la vore-
ra com f ins ara, cosa que 
suposa un risc evident per 
aquestes persones.
Aquestes mesures aniran 
acompanyades de la senya-
lització de dos passos per a 
vianants i una priorització 
del trànsit en un sentit.

 La vulnerabilitat d’aquest 
tram del carrer Almeda ja 
s’havia tractat en els Punts 
de Trobada que en motiu 

de les eleccions municipals 
va organitzar la CUP. Per 
això, la Comissió de Mobi-
litat de la CUP  va posar f il 
a l’agulla i va reunir-se pri-
mer amb l’equip de govern 
i després amb l’arquitecte 
municipal per trobar-hi una 
solució. Esperant que així si-
gui, des de la CUP valorem 
positivament que l’equip 
de govern hagi tingut en 
compte la nostra proposta 
i l’hagi inclòs en la darrera 
modif icació de crèdit.
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Caravana de cotxes en supor t a la campanya ciutadana #novullpagar
El passat diumenge dia 20 
de maig, la CUP Bordils, 
vam organitzar una ca-
ravana de cotxes amb el 
lema “Bordils tampoc vol 
pagar”, per donar suport 
a la campanya ciutadana 
#novullpagar i participar 
així de la segona mobilit-
zació popular contra el pa-
gament de peatges.

Tot i que la caravana va 
tenir poca participació , la 
jornada va ser tot un èxit 
en què centenars de con-
ductors i conductores van 
col·lapsar la majoria de 
peatges del Principat. Els 
peatges de Martorelles, 
Maresme, Girona Sud... 
van ser els que es van pro-
duir més retencions per  
l’important seguiment que 

va tenir la convocatòria.

Des de la CUP Bordils con-
tinuem fent una crida a 
tots i totes els bordilencs 
i bordilenques a seguir la 
desobediència civil que ja 
han practicat milers de 
ciutadans i ciutadanes per 
denunciar una situació to-
talment injusta.

TAMBÉ HI ÉREM

BRIGADES CIUTADANES
 1a  BRIGADA  CIUTADANA (17-6-12): SÍ  AL  CIVISME.

Des de la CUP, considerem 
que la pràctica política va 
més enllà d’assistir als plens 
i votar a favor, en contra 
o abstenir-nos dels temes 
que toquin. Per a nosaltres, 
el carrer és una prioritat. 
Mantenir el contacte amb 
els veïns i veïnes és essencial 
i fer seguiment de l’estat 
dels espais públics també 
és necessari. Fa uns mesos 
també es def iní una altra 
proposta per treballar en 
aquesta línia: realitzar bri-
gades ciutadanes encarre-
gades de treballs comunita-
ris. Les brigades ciutadanes 
estan formades per gent de 
la CUP i per veïns i veïnes 
que s’hi afegeixen volun-
tàriament. Periòdicament, 
farem convocatòries que 
serviran per fer tasques de 
manteniment i millora dels 
nostres espais públics. De 
manera voluntària, es rea-

litzen aquests treballs que 
plasmen el nostre com-
primís amb Bordils i amb 
tots els temes públics. Així 
mateix, en aquests mo-
ments de crisi capitalista 
en què manquen els recur-
sos econòmics, els esforços 
de tots i totes també han 
de contribuir a mantenir un 
poble decent.

I d’aquí es derivà la pri-
mera brigada ciudadana 
(17/6/12) que realitzà tas-
ques de neteja, seguint 
la sèquia Vinyals des dels 
safareigs f ins al pavelló 
Blanc i Verd. En concret, es 
recolliren les caques de gos 
que vam trobar en aquest 
passeig. També es trague-
ren les males herbes i les 
deixalles diverses (Fins i tot 
es recollí una cadira de dins 
de la sèquia!). D’altra ban-
da, es clavaren cartells que 

demanen als propietaris de 
gossos que llencin les defe-
cacions de les seves mas-
cotes a les papereres. Du-
rant el recorregut, també 
vam prendre nota d’altres 
tasques de manteniment o 
millora que s’han de dur a 
terme. Des de la CUP, va-
lorem positivament aques-
ta 1a brigada ciudadana. 
Havent acabat, no va fal-
tar un bon aperitiu.

També us volem demanar 
que guardeu un espai a 
la vostra agenda per la IIª 
brigada ciutadana. Pròxi-
mament, us informarem 
què farem i quan. També és 
possible que ens feu arribar 
suggeriments. 

8



ESPAI L’ENTREVISTA

Del que no pot dubtar ningú és 
que ELS ESPAIS PÚBLICS 
SÓN RESPONSABILITAT 
DE TOTHOM. VISCA LES 
BRIGADES CIUTADANES!

Què representa per a tu 
Bordils?

Tot el que em resta de 
vida recordaré Bordils com 
el poble on va acabar la 
meva vida professional, 
però també pel bon aco-
lliment que vaig rebre des 
del primer dia.  

Què és el millor de Bordils?

Per mi el millor és la gent 
que fa que el poble sigui el 
que és. Els bordilencs i bor-
dilenques s’estimen el po-
ble i això es nota. 

Apunta’ns un aspecte que 
pugui millorar-se del nostre 
poble

Bordils se sent molt orgu-
llós del handbol i està molt 
bé; això fa que la gent se 

senti que pertany a una 
comunitat, però penso que 
hi manquen activitats de 
caire cultural.

Des de l’escola es pot can-
viar la societat? Explica’ns-
ho.

Quan vaig iniciar la tasca de 
mestra estava convençuda 
que podria canviar el món, 
però aviat me’n vaig ado-
nar que això no era tan fà-
cil, però sempre he pensat 
que les actituds vers qual-
sevol situació que es dóna 
a l’aula, són un model de 
comportament ideològic 
i aquestes actituds sovint 
quallen i a vegades fan lle-
vada i tot.

Què va signif icar per a tu 
el 22-6-2011? Com ho es-
tàs vivint? A partir d’aquest 

moment intentes donar a 
conèixer la teva experièn-
cia?

Va ser trist tot i que les me-
ves companyes i companys 
es van esforçar molt per-
què en tingués un bon re-
cord i ho van aconseguir, 
però em costa, no puc 
deixar de pensar, de discu-
tir,... sobre temes d’escola 
com si encara fes de mes-
tra. Comparteixo la meva 
experiència sempre que 
trobo algú interessat.

Com qualif icaries el mo-
ment històric que estem 
vivint? Ens hem de resignar?

El qualif ico de democrà-
cia dictatorial, amb molta 
similitud a l’època feudal. 
No entenc que la classe 
intel·lectual no es mogui ni 

La Carme Vila Massegú, la Carmeta, com a mestra ha deixat una bona empremta a unes 
quantes generacions de bordilencs i bordilenques. Escoltar-la sempre és interessant. Per això, 
no vam dubtar d’entrevistar-la i fer-vos arribar les seves opinions i vivències
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en sigui gaire crítica.

Quin és el teu lloc preferit 
de Bordils?

M’agrada molt de bon matí 
agafar la bicicleta i anar 
des de la Palanca f ins al 
barri del Molí. Mentre vas 
fent camí no perds mai de 
vista el nucli antic amb la 
majestuositat de l’església 
de Sant Esteve, que ara 
s’acosta ara s’allunya i la 
perceps en diferents pers-
pectives a la dreta el Ban 
que aquesta primavera 
presentava una gran di-

versitats de verds i altres 
colors. També gaudeixes 
de diverses cases antigues 
restaurades. 
  
Un llibre: 

“La vida i la mort de Jordi 
Fraginals” de Pous i Pages 

Una pel·lícula:

“To be or not to be”, de Er-
nts Lubitsch

La teva af ició preferida 
(hobbie):

L’excursionisme de mun-
tanya

Moltes gràcies Carmeta!

  ARREU DELS PAÏSOS CATALANS...
La tardor passada el TSJC 
donava dos mesos a la Ge-
neralitat per aplicar el cas-
tellà a les escoles catalanes 
com a llengua vehicular, 
forçant d’aquesta manera 
un mateix tractament a 
l’hora d’impartir matèries 
als centres educatius del 
Principat entre el català i 
el castellà. Aleshores, dife-
rents veus es van sumar, 
demostrant què és possible 
l’aixecament popular si ens 
toquen dos aspectes im-
prescindibles per ser poble; 
la llengua i l’escola.

Avui dimarts 26 de juny, el 
Tribunal Suprem Espanyol 
ha fet sentència en ferm per 
tal de que el català deixi de 
ser la llengua vehicular als 
centres educatius catalans 
en l’etapa escolar dels 3 als 
6 anys, carregant-se així un 

sistema d’immersió lingüís-
tica imprescindible per a la 
permanència de la nostra 
llengua.

Des de la Candidatura 
d’Unitat Popular fem una 
crida a prendre conscièn-
cia per tal de mantenir-nos 
ferms en defensar la nostra 
Escola, que és i ha de ser 
pública, catalana i del po-
ble. Hem de treballar units 
com a poble: des de les do-
cents, passant pels alumnes 
i famílies, f ins a les facultats 
de formació del professo-
rat, per tal de NO ACATAR 
NI OBEIR aquest nou atac 
lingüístic l’objectiu del qual 
no és un altre que el de, a 
través de l’educació, debili-
tar-nos com a Poble.

La llengua d’un poble és 
una de les eines que el 

vertebren i el fan exis-
tir, i aquesta és la nostra 
herència avui, la de pren-
dre consciència i fer revis-
colar la llengua arreu dels 
Països Catalans. Apostant 
per l’ensenyament pública, 
perquè és el del poble. I 
seguir construint un model 
d’aprenentatge capaç de 
fer créixer noves genera-
cions compromeses amb 
el món i amb la seva terra. 
Només amb la indepen-
dència dels Països Catalans 
podrem garantir el futur 
per la nostra llengua.

Des de la CUP fem una 
crida a la insubmissió 
contra aquesta sentèn-
cia  i a prendre el carrer 
en defensa de la nostra 
llengua.
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RECORDA QUE ...

Complint una par t del nostre programa en la qual ens comprometíem a facilitar a la 
població de Bordils l’accés a la informació referent a l’Ajuntament i la nostra actuació 

a nivell institucional:

-pots consultar l’ordre del dia dels plens (primer dijous de mes) un o
dos dies abans a www.bordils.cup.cat

-pots consultar un resum dels plens a www.bordils.cup.cat una setmana
després aproximadament.

Volent ser la teva veu a l’Ajuntament:

-pots fer-nos consultes, queixes, suggeriments, crítiques i
apor tacions al correu bordils@cup.cat

Amb la teva implicació, Bordils hi guanya:

-pots par ticipar en alguna de les comissions de treball de la CUP (escola bressol, me-
mòria històrica, medi ambient, par ticipació ciutadana) sense més compromís que el de 

treballar pel nostre poble en un comissió concreta.

- pots par ticipar a les brigades ciutadanes que organitzem de tant en tant per 
col·laborar amb la millora de l’espai públic i la conservació del patrimoni del poble.

 I també

-si ho desitges, pots rebre informació periòdica de la CUP Bordils al
teu mail (ordre del dia, resum els plens, actes diversos, notícies...)

- et pots comprometre amb el nostre projecte venint a les assemblees
quinzenals (dimar ts a les 21h)


